
	  

Afscheidsspeech fractie GroenLinks gemeenteraad Capelle aan den IJssel 
 
Voorzitter, natuurlijk neem ikzelf nu afscheid van de raad. Maar ik sta hier toch vooral als 
voorzitter van de fractie van GroenLinks. 
GroenLinks had te weinig kandidaten om te kunnen garanderen dat wij vier jaar lang 
goed zouden kunnen functioneren in de raad. Daarom deden we niet mee aan de 
verkiezingen. Dat is jammer, maar het zij zo. 
 
GroenLinks zat nu drie perioden in de raad, tweemaal met 2 raadsleden, de laatste 
periode met 1: Eric van Vliet, Ton van Mourik en ikzelf. Wij werden geholpen door 
burgerraadsleden en een steunfractie. De laatste periode waren Peter Ras en Tasco 
Alblas onze burgerraadsleden. Allen deden dat  werk met veel inzet en passie.  
Voorzitter, ik wil hen daarvoor bedanken. Zij waren onmisbaar voor het werk van de 
raadsleden. 
 
Zoals ook de andere partijen kregen wij steun van de griffie en van de ambtelijke 
organisatie en werkten we samen met de andere raadsleden en het college. Namens 
GroenLinks wil ik de griffie, de ambtelijke organisatie, de collega-raadsleden en het 
college bedanken voor de steun en de samenwerking in de afgelopen jaren. En voor de 
vele leerzame ervaringen. 
 
GroenLinks heeft altijd geijverd voor een groen, sociaal en open Capelle. 
In aanmerking genomen dat we zo’n kleine oppositiepartij zijn geweest, hebben we toch 
veel kunnen bereiken. Ook hele tastbare zaken: de naam Amnestyplein, het 
informatiebord over de Molukkers in Capelle, het watertappunt op het Stadsplein, de 
fietsnietjes en de fietswegwijzers. En iets dat er niet meer is: onkruidbestrijding met 
Roundup. 
 
GroenLinks zou GroenLinks niet zijn als we niet een groen tintje zouden geven aan ons 
afscheid van de raad. 
In mijn voortuin groeit een klimop. Hij groeit en ik snoei niet zoveel als de meeste 
mensen doen bij klimop. Daardoor bloeit de klimop in mijn voortuin ook. Dat is wat 
GroenLinks ook wil met het groen: geef het de ruimte die het nodig heeft om zich te 
ontwikkelen en bij te dragen aan een gezond en aangenaam klimaat. Maak het groen tot 
meer dan een groene schutting en een groen decor van de parkstad. Laat groen in de 
brede zin van het woord leidend zijn voor het denken en handelen in Capelle. Alleen dat 
is toekomstbestendig. 
 
Ook in een andere zin past de klimop bij GroenLinks. De klimop bloeit in de herfst als de 
meeste planten vruchten dragen. Als de meeste planten bloeien – nu, in  het voorjaar - 
heeft de klimop bessen. Hoe moet je dat noemen: eigenwijs, onafhankelijk, een tikje 
tegendraads? Het is een manier van leven die GroenLinksers wel aanstaat. Ook in de 
raad zorgden we vaak net voor dat andere geluid in het debat. Soms ook voor die ene 
tegenstem die uitdrukte dat er ook een andere mening, een andere wijze van benaderen 
is.  
 
Doordat de klimop anders is dan andere planten, heeft hij een belangrijke functie. Ook 
dat past GroenLinks, of –laat ik bescheiden zijn – dat is een functie die GroenLinks graag 
zou willen hebben. Om bij de klimop te blijven: in de herfst wemelt het bij de klimop in 
mijn voortuin van de bijen en de vlinders. Zij komen de laatste nectar van het jaar 



	  

tanken. De bijen om een voorraad op te bouwen om de winter door te komen, de 
vlinders zijn atalanta’s. Die moeten nog helemaal naar het Middellandse Zeegebied 
vliegen om daar te overwinteren.  
 
Die bijen en vlinders in de herfst zijn een lust voor het oog en een lust voor de ziel. Wat 
de bijen in de herfst nog aan nectar vinden, is belangrijk voor hoe zij de winter 
doorkomen.,Alleen als zij gezond uit hun winterslaap ontwaken, kunnen zij onder andere 
fruitbomen bestuiven. In de volgende herfst zijn dat de appels en peren die wij 
plukken.,Kortom, het handelen nu is bepalend voor de langere termijn. Vandaar keer op 
keer het pleidooi van GroenLinks om anticyclisch te begroten en bij bezuinigingen vooral 
naar de effecten op lange termijn te kijken. 
 
De atalanta’s laten zien dat wat hier in Capelle wel of niet gebeurt, invloed heeft op wat 
elders in de wereld gebeurt. Ofwel denk mondiaal, handel lokaal, zowel sociaal als wat 
betreft het milieu. Ook dat is een boodschap die GroenLinks graag uitdraagt. 
 
Over de atalanta’s gesproken, als zo’n kleine, tere vlinder in een jaar duizenden 
kilometers kan vliegen, dan kunnen wij mensen toch zeker op eigen kracht, 
ongemotoriseerd vijf tot tien kilometer afleggen op de fiets? 
 
Al diverse jaren heeft er in het voorjaar een vogelnest in mijn klimop gezeten. Soms is 
het een merelnest dat wij mensen mooi, kunstig gevlochten vinden. Soms is het een 
duivennest waarvan wij mensen zeggen: “wat ziet dat er armoedig, rommelig en vuil 
uit”. Beide zijn even welkom in de klimop. Ook daar kunnen wij mensen nog wat van 
leren. 
 
Klimop is niet snel kapot te krijgen. Als je het sterk terugsnoeit, loopt het weer uit. 
Klimop kan onzichtbaar onder de grond verder groeien om later en verderop weer met 
een nieuwe scheut op te duiken. Dat is wat GroenLinks nu ook gaat doen: uit het directe 
zicht van de politiek in de gemeenteraad verdergaan. U zult zeker nog van ons horen de 
komende tijd. En ongetwijfeld zal GroenLinks weer over enige tijd opduiken en omhoog 
klimmen en een of meer zetels in de raad bezetten. 
 
Waarop de achterban van GroenLinks nu heeft gestemd en of die wel heeft gestemd, dat 
weet ik niet. Wat de achterban van GroenLinks wil laten horen, het gedachtegoed en de 
doelen van GroenLinks zijn de komende jaren niet hoorbaar via de GroenLinksfractie, 
maar zij zijn natuurlijk niet verdwenen uit Capelle. Daarom roep ik de nieuwe raad op: 
denk en handel  groen, heb een sociaal hart voor iedere Capelenaar en een open vizier 
naar de Capelse burger. 
 
Irja Verweijen        25 maart 2014 


